



Myrtle Cook-McGowan, Musée du ski des Laurentides – Laurentian Ski Museum

Myrtle Cook-McGowan (1902-1985), Intronisé en 1996

Myrtle Cook fut l'une des pionnières journaliste de ski ayant couvert le ski sous toutes ses formes durant plus de 39 ans, soit de 1929 à 1967. Elle-même vedette d'athlétisme, elle remporta, au cours de sa carrière, plus de 90 médailles incluant une médaille d'or au 400 mètres relais des Jeux olympiques d'Amsterdam en 1928. Elle fut par la suite embauchée par le quotidien *The Montréal Star* en 1929 et devenait ainsi une des premières femmes journalistes dans les sports. Elle fut affectée entre autres au ski où elle demeura la principale chroniqueuse jusqu'à sa retraite en 1967.

Myrtle Cook-McGowan (1902-1985), Inducted in 1996

Myrtle Cook was a pioneer ski journalist and covered skiing competitions and the ski scene generally for more than 39 years, from 1929 to 1967. A former track and field star she won over 90 Championship medals including an Olympic Gold medal in the women's 400 metre relay at the 1928 Olympics in Amsterdam. Myrtle joined *The Montreal Star* in 1929 becoming one of Canada's first female sports reporters. Her beat included, among other sports, skiing. She was in fact the Star's ski editor until her retirement in 1967.